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Etten-Leur is verschenen net voor het 

zomerreces. Alvast fijne vakantie gewenst, 

 

 Fractie en bestuur CDA Etten-Leur 
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Bericht van de voorzitter   
 
Beste leden van het CDA Etten-Leur, 
 
We lezen er dagelijks over: inflatie. Wat is inflatie eigenlijk? Eenvoudig 
gezegd: alles wordt duurder, we kunnen minder kopen met ons geld. 
Spaargeld wordt minder waard. Iedereen wil daarom een hoger loon,  
hogere uitkering of hoger pensioen omdat we niet in onze koopkracht 
achteruit willen gaan.  
 
De Europese Centrale Bank wil de inflatie tegengaan door de rentetarieven 
te verhogen, dus lenen wordt duurder en daardoor daalt de vraag naar 
producten is de visie hierachter. Aldus probeert de ECB de inflatie terug te 
brengen naar circa 2%. Helaas heeft dit rentebeleid ook gevolgen voor de 
woningmarkt.  Hypotheken worden duurder.  Eindelijk zijn er straks weer 
appartementen en woningen te koop in onze gemeente maar door de 
hogere hypotheekrente zijn deze niet of nauwelijks te financieren. Wellicht 
worden de huizen daardoor goedkoper. Men vergeet echter dat er nog 
steeds schaarste is aan grondstoffen en beschikbaar personeel.  
Overigens was de langjarige hypotheekrente in de beginjaren 90 zelfs 9 a 
10 %. 
 
En nu wil ons gemeentebestuur de OZB volgend jaar met 8% gaan 
verhogen.  Dit zijn toch wel absurde verhogingen. Wie is nu eigenlijk de 
aanjager van inflatie ? Want bedrijven gaan deze belastingverhoging ook 
weer doorrekenen in hun prijzen van producten. Daardoor gaan mensen 
straks weer meer loon eisen en zo komen we in een loon-prijs-spiraal 
terecht. Gelukkig staat onze CDA-fractie op scherp. U leest daar verderop 

meer over.   
 
Dat de gemeenten de komende jaren minder geld zullen krijgen uit Den 
Haag staat vast. Onze minister van Financiën zal tientallen miljarden naar 
Brussel moeten overmaken voor klimaatfondsen en om de zuidelijke 
landen bij te springen vanwege die eerder genoemde hoge rente. Dat 
gaan wij allemaal merken. Ik hoop van harte dat het CDA daar landelijk 
ook kritisch op zal zijn.  Net als onze eigen fractie hier in Etten-Leur.  
Volgend jaar zijn er Europese verkiezingen. Als het CDA geen duidelijke 
stellingname durft te nemen zal wederom een afstraffing door de kiezer 
volgen, net als bij de afgelopen PS verkiezingen. En over het vervolg 
daarvan leest u in de bijdrage van Ronnie Buiks. De nieuw te vormen 
coalitie kan met Ronnie in de oppositie inhoudelijk sterke en pittige 
debatten verwachten.  
 
Zorgen genoeg, maar ook goede ontwikkelingen in Etten-Leur. En samen 
met de fractie wil het bestuur na de zomervakantie een langjarige 
toekomstvisie voor onze gemeente opstellen. Wij hopen graag op uw 
mening en bijdrage.  
 
Namens alle bestuurs- en fractieleden en de wethouder wens ik u een 
goede zomervakantie.  
 



2 

 
Reggy Heijens, voorzitter CDA Bestuur 
   

(email: reggy@verkeersschoolblom.nl )  

 

 
Fractienieuws 
 
  
 

 

 
 
Mensen in nood 
 
Vorig jaar februari 2022 brak de oorlog uit in Oekraïne. We werden voor 
het eerste sinds de Tweede Wereldoorlog weer geconfronteerd met een 
militair conflict tussen landen op Europese bodem, waarbij grootmacht 
Rusland de agressor is. Het gevolg is een stroom van vluchtelingen uit 
Oekraïne, waarvan ook een deel in Etten-Leur terecht is gekomen. 
Daarnaast komen ook vluchtelingen uit andere oorlogsgebieden naar 

Nederland zoals Syrië, Afghanistan, Soedan. En zijn er veel mensen die 
vanuit het Noordelijk deel van Afrika een gevaarlijke oversteek riskeren 
om in Europa een beter bestaan op te bouwen. Tot slot zie je ook binnen 
de Europese grenzen arbeidsmigranten naar Nederland komen, die hier 
vacatures vervullen om de Nederlandse economie te kunnen laten 
groeien. Het leidt uiteindelijk ook tot een vraagstuk hoe we deze mensen 
een dak boven hun hoofd kunnen geven. In de Etten-Leurse politiek wordt 
met name ingezet om meer (tijdelijke) woningen te bouwen, Niet alleen 
voor de groep  vluchtelingen maar ook voor onze inwoners. Het aantal 
spoedzoekers is toegenomen. Jongeren blijven langer thuis omdat er geen 
starterswoning beschikbaar is. De CDA fractie zet dan ook in op een extra 
impuls om betaalbare woningen te bouwen. Het liefst een vaste woning 
zoals deze bijvoorbeeld gepland zijn bij Spoorlaan 19. Maar ook tijdelijke 
woningen, die voor een periode van 10 jaar geplaatst worden bij de 
Hoevenseweg. In juni zijn er criteria vastgesteld door de raad voor het 
inrichten van wooneenheden voor asielzoekers. In het verleden heeft 
Etten-Leur al een keer zo’n voorziening gehad op de Streek. Nu is er 
wederom een verzoek om voor maximaal 250 mensen huisvesting te 
bieden. Onze fractie is daar niet op tegen, maar heeft wel aangedrongen 
om naast huisvesting ook te kijken hoe deze mensen een plaats kunnen 
krijgen in de Etten-Leurse samenleving. Denk daarbij aan 
onderwijsvoorzieningen om de taal te leren, maar ook mogelijkheden om 
versneld arbeid te kunnen verrichten. De komende periode wordt er meer 
duidelijk of en zo ja waar een opvangvoorziening kan worden gerealiseerd. 
 
 
 (fractie email: kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl ) 

 

 
Actueel uit de raad 
 
 
In maanden mei tot en met juli 2023 
stonden een aantal zaken op de 
raadsagenda die hier worden toegelicht. 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 
Raadsvergadering mei tot en met juli 2023 
 
 
Startnotities   
 
We zijn nu ruim een jaar (mei 2022) onderweg met het nieuwe 
raadsprogramma. In dat eerste jaar worden nieuwe zaken in de steigers 
gezet. Binnen Etten-Leur is afgesproken dat we bij nieuw beleid of 
voorstellen rondom bouwplannen, op voorhand werken met een 
startnotitie. Doel van deze notitie is om inwoners en andere 
belanghebbenden een beeld te geven waar het voorstel concreet over 
gaat, wie er betrokken worden bij een voorstel, welke ruimte er is voor 
inspraak en hoe in tijd de vervolgstappen worden gezet. In de vergadering 
van 8 mei stonden er maar liefst 6 startnotities op de agenda. De CDA 
fractie staat in het algemeen positief tegenover het doel van de 
startnotities. Namelijk inwoners al in vroeg in het proces laten weten 
welke participatievorm wordt gehanteerd en wanneer dat plaats vindt. 
Maar de ervaring leert dat inwoners deze start al zien als het moment 
waarop zij inhoudelijk hun input willen geven. Daarbij is soms de indruk 
van inwoners dat, als zij dat op dat moment niet doen, ze dan later hun 
stem niet meer kunnen laten horen. Onze fractie heeft het college 
gevraagd om nog eens goed te kijken hoe de communicatie hierover kan 
worden verbeterd. 
 
 

mailto:reggy@verkeersschoolblom.nl
mailto:kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl
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Verkoop Van Goghkerk 
 
In mei 2023 is gesproken over het voorgenomen collegebesluit de Van 
Goghkerk aan de Van Gogh Site Foundation te verkopen. Een eerder in 

2021 voorgelegd voorstel van het college werd door de raad niet 
aanvaard. De reden was dat destijds een forse bijdrage van de Etten-
Leurse gemeenschap werd gevraagd in de vorm van een lening van € 1.2 
miljoen en daarnaast ook nog eens een jaarlijkse bijdrage van € 36.000 in 
de exploitatie. De CDA fractie kon daar niet mee instemmen. De fractie 
steunde in december 2021 een motie waarin het college werd opgeroepen 
voor zowel de Van Goghkerk als het Oude Stadhuis een koper te vinden, 
die met in achtneming van een aantal voorwaarden, beide monumentale 
gebouwen een nieuwe bestemming zou kunnen geven. Op 30 maart 2023 
ontving de raad een brief van het college dat alsnog een verbeterde 
aanbieding is gedaan door de Van Gogh Site Foundation, waarachter 
overigens de Provincie Noord Brabant als belangrijke financierder staat. 
De eerder gevraagde lening van 1.2 miljoen was vervallen en ook de 
jaarlijkse bijdrage voor de gemeente is verlaagd. De CDA fractie had geen 
bedenkingen tegen dit voorgenomen besluit. Het is een kans om middels 
van Gogh extra impulsen te geven aan onze lokale economie en cultureel 
leven. Wel heeft het CDA bedongen dat de gemeente eerste recht van 
terugkoop heeft, mocht om wat voor reden dan ook, in de toekomst Van 
Gogh Site Foundation het pand niet langer in eigendom willen houden. 
Verder heeft de CDA fractie aangedrongen om ook duidelijkheid te geven 
over de bestemming van het Oude Stadhuis (ook wel BVC genoemd). Voor 
het CDA zou het ook bespreekbaar zijn als hier maatschappelijke functies 
een plek krijgen. 
 
Kadernota 2024 
 
Maandag 3 juli stond de kadernota 2024 op de agenda. In deze nota stelt 
de raad vast welke uitgangspunten moeten worden meegenomen door het 
college bij de uitwerking van de begroting van 2024. De fractie had enkele 
wijzigingen op de voorstellen in de kadernota. Zo wil de CDA fractie niet 
dat de OZB belasting met 8% wordt verhoogd. CDA zette in op een 
stijging van maximaal 5%. Daarnaast was de fractie het niet eens met het 
voornemen om volgend jaar in de zomer maar één keer in de twee weken 
het groenafval op te halen. Tekort aan personeel mag geen reden zijn om 
die dienst aan te passen. Ook was de fractie kritisch op het voornemen 
om bij de reconstructie van de N640 extra investeringen te doen in het 
riool ter grootte van € 500.000 om 180 bomen niet te kappen. Het CDA 
wil graag dat er gekeken wordt naar goedkopere alternatieven om de 
gewenste afwatering te realiseren. Wellicht zouden bomen geplaatst 
kunnen worden bij bedrijven in de directe omgeving. Verder wil de fractie 
dat er extra aandacht is voor de aanleg van kunstgrasvelden voor 
sportverenigingen die nu te weinig ruimte hebben om hun leden te 
kunnen laten sporten. Daarbij deed de fractie ook een beroep om 
duidelijkheid te geven over de toekomstige accommodaties van onder 
meer Jeugdland en de scoutingverenigingen. Tot slot heeft het college 

voorgesteld de eerder aangekondigde bezuiniging van € 150.000 op de 
subsidie van De Nobelaer niet door te voeren. CDA fractie wil dat De 
Nobelaer het centrum is van en voor de Etten-Leurse verenigingen. Maar 
op dit moment is alleen harmonie Contstantia daar als vereniging actief. 
CDA wil dat de bespaarde middelen ter grootte van € 150.000 alleen 
worden besteed om meer verenigingen tegen sterk gereduceerde tarieven 
gebruik te laten maken van De Nobelaer. 
 
Na de zomervakanties start de raadscyclus op 4 september 2023 
met een Raad Luistert. Wilt u meepraten en of een reactie geven 
op raadsvoorstellen? Dat kan. Elke donderdagavond vergadert de 
fractie en leden zijn welkom om deel te nemen. Neem contact op 
met de fractiesecretaris Kitty Hoevenberg via mail: 
kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl 
 

 

Bericht uit Den Bosch 
 

  

 

Formatie nieuw college met BBB loopt stuk  

 
Een korte terugblik van Ronnie Buiks op de eerste maanden in de 
Provinciale Staten. Hij gaat daarbij in op de formatie van een nieuw 
college, waarbij op vrijdag 16 juni 2023 duidelijk werd dat de BBB 
daarvan geen deel meer uitmaakt. 

mailto:kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl
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“Het is een forse stap terug. Was de CDA fractie eerst met 9 statenleden, 
na de recente Statenverkiezingen van maart 2023 zijn het er nog vier. 
Lijsttrekker Erik Ronnes, Tanja Van de Ven-Vogels, Ezra Leeger en 

ondergetekende Ronnie Buiks. Binnen de fractie hebben we tijd en ruimte 
genomen om met elkaar de koers te bepalen. En zijn de onderlinge taken 
verdeeld. Ik mag de fractie voorzitten. Ik heb gemerkt dat dit ook een 
voordeel is. Ik heb immers geen verleden in de Staten en kan vanuit die 
positie vrij spreken. Aan de andere kant is het me wel duidelijk geworden, 
uit de onderlinge politieke verhoudingen, dat het CDA door de partijen uit 
de vorige coalitie niet gewenst wordt in een nieuwe coalitie. Dat is dan 
maar zo. We moeten uit gaan van eigen kracht en dichtbij de waarden 
blijven die we helder in ons verkiezingsprogramma hebben opgeschreven. 
 
De formatie van een nieuw college leek plotseling in de tweede week van 
juni tot afronding te komen. Echter op het laatste moment bleek dat de 
achterban van de BBB kritiek had op afspraken die in dat concept coalitie 
akkoord waren opgetekend. Er werden aanvullende eisen gesteld, die niet 
door de andere coalitievormende partijen werden geaccepteerd. Ik heb 
met de CDA fractie in de Staten van 16 juni de zaak scherp gesteld door 
een motie in te dienen over de al eerder genoemde datum waarop 
stalaanpassingen moeten worden doorgevoerd in Brabant. De datum van 
1 oktober 2024 is niet haalbaar. Ook niet als je kijkt naar wat er landelijk 
door het kabinet wordt voorgespiegeld. Zij koersen op 2028. De BBB en 
andere partijen aan de rechtervleugel steunden deze motie. Echter de 
linkse partijen, de VVD en Partij voor de Dieren niet. De motie werd met 
26 voor en 28 tegen verworpen. Het heeft in ieder geval duidelijk gemaakt 
waar we staan. De afgelopen dagen zijn de contacten met de BBB verder 
aangetrokken. De VVD daarentegen lijkt een voorkeur te hebben om over 
links te komen tot een meerderheidscoalitie. Ik ben benieuwd wat hun dat 
gaat brengen.  
 
Het is waarschijnlijk dat de formatie van een nieuw college over de 
zomervakantie heen wordt getild. Vrijdag 23 juni 2023 zijn twee nieuwe 
formateurs aangesteld.” 
 
Ronnie Buiks (Ronnie.pol@outlook.com ) 
  
 

 
Gezocht: nieuwe 
burgerraadsleden en 

bestuurders   

 
 
 

 
 

 

 
Werving van nieuwe talenten gestart 
 
CDA Etten-Leur is een partij die al jaren een stevige positie heeft in het 
politieke landschap. Met vijf  zetels in de gemeenteraad en een wethouder 
in het college van B&W heeft het CDA Etten-Leur een belangrijke invloed 
op het beleid dat de gemeente vaststelt en uitvoert. Het CDA Etten-Leur 
staat bekend als een brede volkspartij in het politieke midden, die 
voor/door alle inwoners aanspreekbaar is. De koers is gericht op 
stimuleren van eigen verantwoordelijkheid van inwoners met daarbij een 
sociaal gezicht voor mensen die hulp nodig hebben. 
 
Het nieuwe bestuur heeft -bij monde van de voorzitter- aangegeven werk 
te willen maken van het verder uitbouwen van de lokale afdeling. Daarbij 
is ledenwerving en -activatie van belang. Niet alleen om de basis te 
verbreden, maar ook om meer contact te hebben met de leden.  
 
Om die reden zijn er drie gespreksronden gepland. Reggy Heijens, 
Mariette Nooijens, Myrthe Derijck-Megens en Ger de Weert hebben deze 
gesprekken gevoerd. De eerste twee ronden hebben voor de 
zomervakantie plaats gevonden. In de eerste ronde is gesproken met 
leden die bij de gemeenteraadsverkiezingen op de kieslijst stonden en nu 
(nog) niet als burgerraadslid of bestuurder actief zijn. Twee leden hebben 
aangegeven actief te willen worden. Sven de Wit sluit aan de bij de fractie 
na de zomervakantie. Jens Vermunt wil graag als bestuurslid verder. In de 
tweede ronde hebben we gesproken met leden die recent lid zijn 
geworden en nu (nog) niet politiek actief zijn voor CDA Etten-Leur. Op 
woensdag 28 juni hebben we met enkele leden gesproken over wat zij in 
de toekomst zouden willen gaan doen. 
 
De derde gespreksronde vindt op donderdag 7 september plaats, samen 
met leden van de fractie. Dan worden inwoners van Etten-Leur 

mailto:Ronnie.pol@outlook.com
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uitgenodigd om kennis te maken met het CDA. Eerder is al een oproep 
gedaan aan leden om te kijken wie in jouw omgeving politiek 
geïnteresseerd is en mogelijk bij team CDA Etten-Leur wil aansluiten. 
Mocht je mensen weten, geef dit dan door aan Ger de Weert. 

 
Tot slot is ook gesproken over ledenactivatie. Fractie stelt het zeer op prijs 
dat leden met een specifieke expertise en achtergrond beschikbaar zijn 
voor overleg en informatie uitwisseling. De afgelopen periode hebben we 
met enkele leden hierover gesproken. Met name als het gaat om het 
sociaal beleid, plannen over wonen en ruimte, almede mobiliteit is er 
ruimte voor leden hieraan een bijdrage te leveren.   
 
Wil je actief zijn voor de CDA fractie of ken je mensen uit jouw familie of 
omgeving die we kunnen uitnodigen voor 7 september, neem dan contact 
op met bestuur of fractie. Dan kan via een bericht aan Ger de Weert, 
 
Ger de Weert (email: gdw.mail@xs4all.nl) 
 

Zomer Barbecue 
 

 

Bestuur en fractie sluiten af met BBQ  

 
 
 
Als je naar de kalender kijkt dan zijn er twee momenten in het jaar dat de 
politiek een tandje terugschakelt. Dat is met de zomervakantie en rond de 
Kerst en Nieuwjaar.  
Reden om even op een andere manier met elkaar te zijn. Dat is dan ook 
gepland. Op zondagavond 16 juli wordt er voor de fractie- en 
bestuursleden en hun partners,  een BBQ bij Mariette en Kees Nooijens in 
de tuin georganiseerd 
Laten we hopen op een beetje droog weer op die avond. Het zal in ieder 
geval een gezellige bijeenkomst worden net voor het zomerreces. Eind 
augustus wordt de raadscyclus weer opgestart.  

 

 
 

mailto:gdw.mail@xs4all.nl

